
VOR FRELSERS KIRKE 
VOR FRELSERS SOGN 
 
 Menighedsrådsmøde (Åben del). Mødedato: 14/5 kl. 17:30-19:00.  
Afbud meldes til mpr@km.dk. 

Navn Afbud Gæst 
Lars Schou Pedersen   
Christian Hindsholm   
Lars Asker Seerup   
Sharon Parker   
Ebbe Worsøe Petersen   
Marianne Øxenberg Hansen X  
Bodil Thestrup Jensen   
Elsa Berg Brix x  
Elin Johansson X  
Gitte Annette Rix   
Antti T. Samppa   
Eva Vejlyt   
Finn Damgaard   
Marlene Lindsten   
Susanne Møller Olsen   
Poul Erik Fryd Pedersen   
Louise Dinesen x  
Gitte Hoff   x 
Michael Walter Freising x  
John Michael Andersen x  
Dorthe Lemke   
Henrik Thiesson   
Morten Predstrup x  

 

(B) = Beslutningspunkt. 
 

Pkt. 0 Godkendelse af dagsorden 
1. Tilføjelse: punkt 3 under økonomi. 

Protokol Godkendt 
 

Pkt. 1 Orientering – formanden 
1. Status på fondsansøgning til sandstensprojekt 
2. (B) Ansøgning fra Menighedsplejen om julehjælp (Bilag: Ansøgning om fast tilskud til 

Menighedsplejens julehjælp) 
3. Status på præstestilling 
4. Tæppeudvalg – orientering 
5. Pavillon - orientering 

Protokol 1.  Resterende beløb: De er stadig i spil, men det er ikke urealistisk, at fonden synes, det er 
kirkens eget anliggende. 

2. Godkendt 
3. Vi er enige med provsten og budgetudvalget om, at vi udvider vores antal af præster med 

½-præstestilling. Denne stilling skal primært fokusere på arbejdet med og udviklingen af 
Natkirken. Vi afventer svar fra Kirkeministeriet, før processen kan fortsætte. 

4. Der var i dag et kort møde i tæppeudvalget med Gitte Hoff og tæppekunstner Signe 
Emdal. Tæppekunstneren har et samarbejde med en tæppeproducent i London og kan 
indhente et tilbud derfra.  

OBS! 
Rådsmødet starter kl. 17:30 på grund 
af orienteringsmødet, der starter kl. 
19:00. 
 
Der vil være en sandwich til alle. Nyd 
den under rådsmødet! 
 
Efter orienteringsmødet fortsætter 
rådsmødet, hvor Gitte Hoff 
orienterer om brandsikkerhed i 
kirken. 
 
Til slut afholdes lukket rådsmøde. 
 
Morten P. er optaget af 
orienteringsmøde i Store Magleby 
Kirke, og kan derfor ikke deltage. 
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5. Pavillonens byggetilladelse udløber. På baggrund af dette vil Gitte Hoff fremlægge et 
program for området, senere skal drøftes med Døttreskolen. 

 
Pkt. 2 Orientering - provstiudvalget 

1.  Budgetsamråd afholdt den 30/4. 
Protokol 1. Provstiskyen blev drøftet. Der lægges op til en ensliggørelse af fordeling af midler til 

kirkelige handlinger. Vores tilskud er siden sidste år blevet reduceret med 500.000 
kroner. 

 
Pkt. 2 Orientering – Kontaktperson 

1. Kirketjenerstilling – status 
2. Årets sommerudflugt 
3. Medarbejdermøde afholdt – APV 

Protokol 1. Den nye stilling er slået op. Vi har fået ca. 100 ansøgninger. Samtaler afholdes tirsdag 
og onsdag d. 28. og 29. maj. 

2. Årets sommerudflugt for ansatte og Menighedsrådet savner et udvalg, som skal 
arbejde med årets destination og øvrig planlægning. Lars Seerup, Lars Schou, Ebbe, 
Bodil og Malene har meldt sig. Datoen for udflugten er d. 28. september. 
Antti foreslår at tage til Dalby Kirke. Lars Seerup indkalder til møde. 

3.  Der har været afholdt medarbejdermøde. Morten orienterede om APV, hvilket er et 
elektronisk program, hvor hver medarbejder kan logge ind og besvare APV. 

 
Pkt. 4 Orientering - præster 

 
Protokol 1. Årets konfirmationer fandt sted Kristi Himmelfartsdag og lørdag d. 11. maj. 58 

konfirmander lod sig konfirmere. 
2. Præsterne har valgt at takke nej til at deltage i Pinse på Femøren i år. 

 
Pkt. 5 Orientering – Stanley Gaards bestyrelse 

1. Der søges 5%’s midler til fortsat udbedring af fundament efter vandindtrængen. 
Protokol 1. Godkendt 

 
Pkt. 6 Økonomi 

1. (B) Godkendelse af 1. kvartalsrapport (Bilag: 1. kvt. 2024 - kvartalsrapport) 
2. (B) Der søges om 5%’s midler til udskiftning af forældede maskiner på kirkegården. Bilaget 

illustrerer niveauet. Til øvrigt maskineri er der afsat midler årsregnskab 2023. (2024-04-04 
Minilæsser Tilbud #347) 

3. (B) Der søges om 5%’s midler til nødvendige arbejder i tårnet (udført af husets sædvanlige el-
leverandør) efter el-tjek. 

Protokol 1. Godkendt 
2. Godkendt 
3. Godkendt 

 
Punkt til efter Orienteringsmødet: 
 

Pkt. 7 Orientering – kirkeværge 
1. Orientering om brandsikkerhed og el-tjek. Lidt fakta: 
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1. Brandsikkerheden er udførligt gennemgået af Dansk Brandteknisk Institut (DBI), senest i starten af 
året. DBI er de absolut førende indenfor området. Tidligere var det Københavns Beredskab, der har haft 
ansvaret i mange år (og gennemføre typisk et par øvelser her om året), men ansvaret er overgået til 
Københavns Kommune afd. Miljø & Teknik. Dette for tårnets vedkommende. For kirken er det stadig 
Københavns Beredskab – det har noget at gøre med, hvor mange mennesker der har adgang, og vi har 
mig bekendt altid fulgt Beredskabets anbefalinger. 
2. Den seneste gennemgang af DBI er uden bemærkninger godkendt af Københavns Kommune. Dog med 
den ekstra tilføjelse, at vi har AlarmBrandAnlæg (ABA), som slet ikke er et krav hos os. 
3. ABA er utrolig følsomt. Det kan vi ved selvsyn konstatere i forhold til, at vi har haft brandbiler her tre 
gange indenfor de seneste 6 måneder, men hvor det var såkaldt blindalarm. Det skal vi være glade for, 
for vi betaler gerne den afgift, de giver for en blindalarm. Hellere en for meget end en for lidt! Yderligere 
ringer de til mig, hvis der synes at være noget uregelmæssigt på anlægget. Det er sket én gang for nogle 
måneder siden, og i de tilfælde får vi anlægget tjekket igennem – der har dog ikke været noget galt. 
4. Vi har videoovervågning i tårnet som ekstra sikkerhed både, hvis der skulle ske noget med en gæst, 
men også for at holde opsyn. Tårnet er i øvrigt ikke særlig brandfarligt. 
5. Det er for et godt stykke tid siden aftalt, at vi gennemfører førstehjælpskursus i første halvdel af i år, 
og brandøvelse i anden halvdel. Der skal afholde 3 førstehjælpskurser, for at alle kan komme til, og det 
første er afholdt for tårnfalkene. 
6. På de ugentlige byggemøder er sikkerhed at fast punkt. Ved flere lejligheder er der i den forbindelse 
blevet set på brandsikkerhed – risikoen for brand ved sandstensrenovering vurderes som meget lille, 
men forholdene skal selvfølgelig være i orden. 
Protokol Tavlerne i teknikrummet er forældede. Vi stoler på, at det løser sig, i takt med at nye systemer 

udvikles. 
De spots og el-installationer, som har lyst på særlige figurer og andet i tårnet, har fået hård 
kritik og skal fjernes. 
De største usikkerheder er hvide varer og tørretumblere. Disse står dog heldigvis ikke inde i 
selve kirken. 
Printere og kopimaskiner er ikke nævnt i el-tjek rapporten som udgørende en særlig 
brandfare. 
 
Nogle af stikkontakterne i kirkerummet kan afgive små gnister, når ledninger stikkes i dem. 
Gitte Hoff undersøger dette. 
 
Det vurderes, at der ikke er de store brandfarer i forbindelse med sandstensarbejdet. Der er 
brandslukningsudstyr til stede under hele renoveringen. 
 
Alle anbefalinger fra DBI vil blive udbedret hurtigst muligt. 
 
Det efterspørges, om et brandeftersyn af Stanleys Gaard også kunne gennemføres, så vi er 
opmærksomme på eventuelle udfordringer i dén bygning. (MPR tilføjer: er punkt på næste 
bestyrelsesmøde i Stanleys Gaard). 
 
Der er for meget rod i kirken generelt, og i tagrummet specifikt. Det er en brandbelastning. 
Det ene dæk skal tømmes. Indholdet på det 2. dæk er ikke nær så brandfarligt. 
Der er generelt mange rum i kirken, hvor der ligger mange ting og mærkelige ting. Disse 
genstande udgør også en brandfare. 
 
Det er for stor en opgave for tårnfalkene at gøre rent på hele trappen. Det anbefales, at vi 
hyrer ekstern rengøring til denne opgave. 
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Arbejdsmiljøudvalget vil gerne bidrage til at udarbejde en opbevaringsplan, så risikoen for 
brand mindskes mest muligt. 
 
Kirkebogsførende præst, Marlene Lindsten udtrykte ønske om overvågning/brandvagt i spiret 
og ligeledes i selve kirkerummet. Dette nød dog ikke fremme under rådets drøftelser af 
forholdene. Skal vi fortsat lade folk gå op i tårnet uden kontrol/opbevaring af deres tasker? 
(MPR-tilføjelse: det er allerede ikke tilladt at tage tasker, rygsække etc. med op i tårnet) 
 
Nogle af trinene i tårnet løfter sig. Ved vi, hvor stor belastning de enkelte trin i tårnet kan 
klare? Gitte Hoff vurderer ikke umiddelbart, der er et problem med belastningen af de enkelte 
trin. Der må maksimalt være 50 oppe i tårnet ad gangen. 
 
Rådet ønskede at prioritere en gennemgang af tårnet og tagrummet, så der kommer styr på 
oprydning, opbevaring og risikoen for brand. Gerne via Arbejdsmiljøudvalget. (MPR-tilføjelse; 
der er indkaldt til møde i arbejdsmiljøudvalget om punktet den 6/6). 
 
Der udarbejdes en udvidet rengøringsplan på næste menighedsrådsmøde. 

 
Pkt. 8 Evt. 
 
Protokol 1.  Tuberkulosebussen har været forbi Fedtekælderen og mødte grønlændere og 

østeuropæere. Fedtekælderen oplever en mangfoldighed blandt sine besøgende. 
2. Antti kan ikke deltage ved næste menighedsrådsmøde grundet ferie. 

 


